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Antwoord college 

 
1. Heeft onze stad een overzicht van de werking van haar 

begrafenisondernemers actief in de regio? Zijn zij zich bewust of bezig 
met het vergoenen van hun sector? 

In het kader van het project rond circulair grafzerkenbeheer heeft de 

dienst begraafplaatsen i.s.m. de projectcoördinatoren circulaire 
economie een korte bevraging gedaan bij de 2 actiefste 

begrafenisondernemers (Perdieus Uitvaarten en Uitvaartcentrum 
Thibaut) op haar grondgebied. Ook een groothandelaar in natuursteen 

en een steenhouwer werden bevraagd. 
Perdieus geeft aan dat 10% van hun cliënteel kiest voor ecologische 

uitvaart, en dat dat segment van klanten groeit (bv vraag naar bio-
urnen, gecertificeerd FSC-hout voor kist, vraag naar 

natuurbegrafenis,…). Zij zijn wel degelijk bezig met uitzoeken van 
groene alternatieven voor deze klanten, en zoeken naar innovatie. 

Vanuit deze insteek geloven zij ook dat er vraag kan zijn naar een 
tweedehandsgrafzerk bij een bepaald doelpubliek die ecologisch 

bewuste keuzes maken. Uitvaartcentrum Thibault trekt meer de kaart 
van betaalbaarheid en aanbod voor kwetsbare doelgroepen in haar 

maatschappelijk verantwoord ondernemen-model.   

 
 



a. Streven ze naar een kleinere ecologische voetafdruk? Op welke 
manier?  

Zowel de begrafenisondernemers als de steenhouwers gaven aan 

hier niet proactief op in te zetten en volgens hen is er op dit 
moment maar een beperkt cliënteel dat vraagt naar een duurzame 

uitvaart. Perdieus is wel al langer bezig met zoektocht naar 
duurzaam hout voor de kisten: zo lokaal mogelijk (rieten kisten uit 

Nederland, hout uit Italië) in hun vraag naar leverancier toe. Wat 
betreft arduin en graniet is er weinig geopperd over 

duurzaamheidscriteria voor inkoop. 
 

In 2020 werden 72% van de overledenen in Mechelen gecremeerd, 
slechts 28% van de overledenen werd begraven.  

Mogelijks wordt deze keuze ook bepaald door de achterliggende 
gedachte dat crematie voor een kleinere ecologische voetafdruk 

zorgt. In het najaar van 2021 zal er op de begraafplaats van 
Mechelen ook een deel ingericht worden als natuurbegraafplaats. 

Hier zullen dan enkel bio-afbreekbare urnen mogen begraven 

worden en een grafteken plaatsen is er niet toegelaten. 
 

b. Informeren ze hun cliënteel hier voldoende over? Op welke manier? 
Niet pro-actief, uiteraard wordt er ingespeeld op de vraag indien de 

klant er naar vraagt. Men is wel geïnteresseerd om hier mee over te 
communiceren naar klant toe, indien de stad met een bepaald 

aanbod naar buiten komt, mits ondersteuning door stad.  
 

c. Wordt er rekening gehouden met de financiële situatie van mensen 
en bieden zij ook goedkopere alternatieven aan zoals lijkwaden en 

recuperatie zerken? 
Er wordt rekening gehouden met de financiële situatie van klanten 

maar er wordt dan vooral vergeleken tussen de gratis opties 
(graf/nis/asverstrooiing of thuisbewaring van de urne) en de 

betalende opties (=concessies). Ook de kosten van crematie in 

vergelijking met de aankoop van een grafzerk komt dan ter sprake. 
Heel soms worden grafzerken gerecupereerd maar dat is eerder 

vanuit een vraag van de klant, geen standaard aanbod van de 
begrafenisondernemer.  

 
2. Hebben we als stad zelf de mogelijkheid om aandacht te schenken hoe 

we grafzerken een 2de leven kunnen geven?  
Voor de grafzerken op de concessies is er al jaren een systeem van 

hergebruik van de grafzerken. In 2021 werden er op de begraafplaats 
van Mechelen in totaal 27 grafconcessies verleend waarvan 5 met een 

bestaand grafmonument. 
Voor de gratis termijngraven (15j) zijn de dienst begraafplaatsen en 

de projectcoördinatoren van circulaire economie recent begonnen met 
een onderzoek en het uitwerken van een stappenplan om hier op korte 

termijn mee aan de slag te gaan. Hergebruik van deze grafzerken op 



een nieuw termijngraf kan momenteel nog niet omdat de maatvoering 
sinds 2012 veranderd is. Ten vroegste in 2027 zullen deze hergebruikt 

kunnen worden op een ander graf. 

De grafzerken die begin januari 2021 werden verwijderd van graven 
die einde termijn waren zijn echter niet afgevoerd naar een stortplaats 

zoals voorheen maar werden gestockeerd op de begraafplaats dankzij 
het team van begraafplaatsenbeheer. Verder onderzoek en gesprekken 

met de natuursteen- en bouwsector moeten uitwijzen of de 
natuursteen kan gebruikt worden bij bvb. de aanleg van paadjes, 

zitbankconstructies, afscheidszuilen, …, in eerste instantie op 
begraafplaatsendomein en in tweede instantie daarbuiten (in 

bouwmarkt). Daarnaast wordt ingezet op standaardisatie van de 
maten van de graven op de fusiegemeentes zodat herbruik in de 

toekomst gegarandeerd kan worden.  
 

3. Is het aangewezen dat we een informatiecampagne uitrollen om de 
Mechelaars meer bewust te maken van bestaande milieuvriendelijke 

en kostenbesparende alternatieven? Waarom wel/niet? 

Alle nuttige informatie is te vinden in de brochure “Wat bij overlijden?” 
die te verkrijgen is bij de begrafenisondernemers, de dienst 

begraafplaatsen, het Huis van de Mechelaar en het Sociaal Huis. De 
brochure is ook digitaal beschikbaar via de website van de stad. 

Wanneer de natuurbegraafplaats effectief in gebruik wordt genomen 
dan is een bekendmakingscampagne aangewezen waarbij ook de 

(bijgewerkte) brochure kan gepromoot worden. 
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